
Proračun in potrebe Slovenije v skupščini 
Narodna skupščina je s polno paro na 

delu, da prerešeta in odobri državni pro
račun, kateri stopi s finančnim zakonom 
v veljavo 1. aprila. 

K postavkam posameznih ministrstev so 
govorili v preteklem tednu številni govor
niki iz vladne večine in opozicije. V raz
prave so posegali s stvarno kritiko in z 
nujnimi zahtevami slovenski poslanci, ker 
prispeva Slovenija za državno gospodar
stvo skupno 2.057,000.000 din. Od te veli
ke vsote odpade na neposredne davke 423 
milijonov, užitnina (trošarina) 151 milijo
nov, takse 164, carine 203, monopoli 266 
in državno gospodarstvo 850 milijonov di
narjev. V primeri s skupnim državnim pro
računom znači omenjeni znesek 16%, pre
bivalstvo Slovenije pa znaša v primeri s 
skupnostjo le 8%. 

Naš banovinski proračun obsega vsoto 
197 milijonov, torej niti 10"«, kar prispe
vamo Slovenci letno v skupno državno bla
gajno. 

Naši poslanci so zastavili vse moči, da bi 
dosegli iz proračuna čim več denarja za po
trebe Slovenije. Za zboljšanje naših pro
svetnih razmer se je potegoval. v skup
ščini g. poslanec Teuerschuh iz Slovenj
gradca. Obširna razprava je bila v zbor
nici o rroračunu gradbenega ministrstva, 
kateremu načeluje g. minister dr. Miha 
Krek. Na žalostno stanje slovenskih cest 
sta opozarjala g. ministra poslanca dr. A. 
Ogrizek in Jožef Špindler, ki je spomnil 
skupščino, da je bila lani v Ljubljani kon
ferenca ra ceste in je poleg drugih visokih 
činiteljev prišel nanjo tudi sam minister 
za javna dela. Določili so petletko: cesto 
od Špilfeida skozi Maribor, v Ljubljano, na 
Sušak, v Zagreb, na Primorje. Pa je vse 
ostalo pri starem. Na konferenci so rekli, 
da je Slovenija vrata v Jugoslavijo. Oblju
bili KO, da bodo iz milijardnega zneska mo
dernizirali državno cesto Št. Ilj—Maribor 
—Celje—Ljubljana—Postojna. Pa se ni nič 
zgodilo. Cesta iz Maribora v Celje je že 
taka, da se avtomobilisti že kar vračajo, 
ko pridejo nanjo. 

Naše samoupravne ceste so mnogo bolj
še kakor državne. Tu se vidi, koliko so 
vredne naše samouprave. Žal pa niti grad
beno niti finančno ministrstvo ni podpira
lo naših samouprav, ki jih kruti centrali
zem zatira. Nadalje se je zavzel g. Špind
ler za potrebe Slovenskih goric, Pohorja in 

Prekmurja, zlasti regulacije rek in urav
navo hudournikov v tem delu Slovenije. 
Predlagal je, naj se dovoli pet milijonov di
narjev za podporo za zgradbo cest v Slo
venije. 

O bednem stanju naših invalidov je go
voril g. poslanec dr. Anton Ogrizek. Za 
težak položaj slovenskih železničarjev pa 

Ista se zavzela poslanca Fran jo Žebot in 
Mašič. 

Poslanec Karel Gajšek je opozarjal pri
stojnega ministra, da se zboljšajo poštne 
prilik« predvsem v obmejnih krajih. 

V razpravo o proračunu trgovinskega 
ministra sta posegla poslanca Mirko Bi
tenc iz Celja in Karel Gajšek iz Maren
berga. 

Na skupščinski seji 10. marca je imel 
važen govor o gospodarski in politični sa
moupravi, ki je že sedaj mogoča, g. posla
nec Marko Kranjc, ki je zaključil svoja iz
vajanja s pozivom: zgraditev banovinskih 
samouprav bi naj bila ena najvažnejših 
točk v končnem urejanju naše Jugoslavije! 

Proračunsko razpravo je zaključila na
rodna skupščina v soboto pozno v noči po 
sprejetju proračunov za kmetijstvo, teles
no vzgojo in socialno politiko. 

V razprave o teh ministrstvih so posegli 
s posebnimi govori poslanci: Martin Ste
blovnik, dr. Maks Sevšek m dr. Klar. 


